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Résumé:

Cette recherche a pour objectif d"étudier les actes de parole dans le discours théatral de
la piece chéharazad de tawfik elhakim, et ce a travers de I"analyse de quelques textes qui
figurent dans la piece et le repérage des types de |"acte de parole, et sa force réalisatrice, selon
les classification de certains théoriciens, dont (Searle)effet, cette piece est basée sur le
dialogue entre les personnage qui se constitue d “un ensemble d ordres, de confession, de
dénotation, de connotation et de mélodies, cette étude s’est réalisée selon le plan qui figure
dans I"introduction et a son issue, il ya en plusieurs résultats qui ont montré le role des actes
dans la piece étudié, ses types et ses finalités les plus importants.

Mots clés:

L acte de parole, le discours théatral, la force réalisatrice, piece de théatre _chéharazad.

SUMMARY OF THE STUDY:

This research aims to study the verbal acts in the speech theatrical through the
"Scheherazade's play by Tawfig al-Hakim, as a model, and through the analysis of some of
the scripts contained within the play in question, and extraction of verbal act and
Performanism force by researchers rankings and whom of them, " Searle ", the fact that the
play is based on the existing dialogue between the characters, which is set on a number of:
Decisions, Orders (or Commandments), Expressions, Promises, Ads (or Announcements).
The findings of this research to the results of the revealed the role of the studied verbal acts in
the play (theatrical acts), thoughtful, a statement of the most important types and purposes.

Keywords:

Verbal act, Theatrical discourse (speech), Performanism force, Scheherazade plays.






